
ZAPISNICA
zo zasadnutia Obecn6ho zastupitel'stva, Kor6 sa konalo 09.08.2017

Podet poslancov: 9
Pritomni: 8
Ospravedlneni: Peter Pie5t anslqf
Starosta obce: Mgr. Peter Svaral
Hlavne kontrol6rka : Natiilia Topold6nyovi - ospravedlnen6
Pracovnici Obecn6ho 0radu podl'a prezendnej listiny

PROGRAM
1. Overenie, schvalenie programu, ndvrhovej komisie a overovatel'ov z6pisnice,
2. Navrh VZN o rihradErch za socialne slu2by poskytovan6 obcou Rohoinik.
3. Nirvrh VZN o poskytovani priestoru na predvolebn0 kampai a umiestiovani plagetov na tzemi obce

RohoZnik.
4. Navrh ,, Optimalizircie v!'roby bieleho a 5ed6ho cementu",
5. R6zne
6. Interpel6cieposlancov
7. Diskusia
L Zduer

K bodu programu d. 1
Zasadnutie Obecn6ho zastupitel'stva otvoril starosta obce Mgr. Peter Svaral, Po privitani poslancov a ostatni'ch
pritomnfch predloZil na schvalenie program riadneho rokovania. Ako zapisovatel'ka bola urden6 p. Alena
KariayovS, overovatelia - MUDr. Jana Vrablicov6, p. Franti5ek Ambra, ntrvrhov6 komisia - p. Roman Havelka, p.
Mariirn Kar5ay, p. Jan Zelipskf.
OZ schv6lilo predlozen!' nirvrh na urdenie zapisovatela - p. Alena Kariayov6, overovatelov z6pisnice - MUDr.
Jana VrabticovZr, p, FrantiSek Ambra, zloZenie n6vrhovej komisie - p. Roman Havelka, p. Mari6n Kar5ay p. J6n
Zelipskf a program zasadnutia OZ - uznesenie 6. 53/2017
za 7 , zdrial sa: 0 , proti: 0, nepritomni: Vladimir Biichor, Peter Pieit'ansk!'

K bodu programu d. 2
Starosta predloZil na schv6lenie n6vrh VZN t.112017 o thradttch za sociAlne sluZby poskytovan6 obcou
RohoZnik. N6vrh bol zverejnenj' sp6sobom obvyklj'm a neboli dorudene iiadne nirvrhy ani pripomienky. Pri
schval'ovani rozpodtu v decembri 2016 sa poslanci obecn6ho zastupitel'stva zhodli, Ze obec dopleca na dinnost
Zariadenia soci6lnych sluZieb RohoZnik vysok0 sumu cca 100 tis. €/ rodne, do vyvolalo znadnt nev6l'u. N6sledne
vjtlli 2017 poslanci OZ schv6lili transformirciu prispevkovej organiz6cie na neziskov0 s ldinnostbu od
01.01,2018. Z vykonania takejto zmeny vyplj'va povinnost absolvovat proces registr6cie atiez stanovit sumy
irhrad za jednotiiv6 socialne slu2by poskytovand zariadenim. Klienti, ktori maj0 trval!'pobyt vobci RohoZnik,
budrl mat v zmysle VZN d. 5/2016 n6rok na finandnf prispevok.
Zmeny platn6 od 01,01.2018: Obec prispieva fyzickej osobe, ktordr je obyvatefom obce, je poberatelom
starobn6ho ddchodku alebo invalidneho ddchodku, nie je dlZnikom obce na ieden obed nasledovne:
Prijem do 399,99€ prispevok z 0,80 € na 1,50 €
Prijem od 400,- € prispevok z 0,60€ na 1,00€
Prijem nad 500,{ prispevok z 0,40 € na 0,80 €
Celkov6 n6klady pre pobyt v zariadeni sit za mesiac: 840,€/ 1 klient.
OZ schvSlilo nirvrh VZN 112017 o 0hrad6ch za sociZrlne sluZby poskytovan6 obcou RohoZnik -

uznesenie d. tU2017
za: 7 , zdrial sa'.1 - Vladimir Bechor , proti: 0 , nepritomnf: Peter Pie6t'anskf

K bodu programu i. 3
Z ddvodu zosirladenia pdvodn6ho VZN z roku 2009 s platn!'mi predpismi starosta predlozil na schv6lenie N5vrh
VZN d. 2/2017 o poskytovani priestoru na predvolebn0 kampari obci RohoZnik. N5vrh bol zverejnen! spdsobom



obvyklym a neboli doruden6 Ziadne pripomienky. Nov6 VZN t,,212017 s platnostbu od 01.09.2017 poslanci
schv6lili.
Poslanci schvelili N6vrh VZN 2/2017 o poskytovani priestoru na predvolebnt kampai a umiesttiovani plag6tov
na tzemi obce Rohoznik - uznesenie d. 55/2017
za: 8, zdrial sa: 0, proti: 0, nepritomni: Peter Piest'anskf

K bodu programu d. 4
Dia 29.06.2017 bola obci Roho2nik doruden6 sprava o hodnoteni navrhovanej dinnosti - Optimalizecia vi'roby
bieleho a Sed6ho cementu, kton] navrhovatef CRH (Slovensko) a.s., 906 38 Rohoinik dorudil dia 14.06.2017
Ministerstvu 2ivotn6ho prostredia Slovenskej republiky podla $ 31 z6kona d. 2412006 Zz. o posudzovani vplyvov
na Zivotn6 prostredie a o zmene a doplneni niektor!'ch zErkonov v zneni neskoriich predpisov (d'alej Ien 'z6kon").
Obdania boli informovani prostrednictvom miestneho rozhlasu a spr6va bola zverejnena na web str6nke obce
ina web strirnke MZP SR. Do sprevy o hodnoteni posudzovanej dinnosti a do vseobecne zrozumiteln6ho
z6veredn6ho zhmutia bolo moZnd nahliadnut na 0becnom [rrade podas str6nkovj'ch hodin. Verejnost mohla
podevaf navrhy a pripomienky v stanovenom termine.

Dia 31.07.2017 sa v kinos6le kulttrneho domu v Roho2niku uskutodnilo Verejn6 prerokovanie navrhovanej
dinnostiv s0lade s ustanoveniami S 34 zilkona.

Starosta informoval pritomnych o dorudeni Zamietaveho stanovrska k zvySovaniu spalovania odpadov v CRh
RohoZnik, 0bdianskou iniciativou RohoZnik. Starosta obsah zamietav6ho stanoviska pritomnlm predital a ked2e
bola obci doruden6 v dei konania zasadnutia 09.08.2017 o 18:55 hod. a nebola podpisand, pritomn6 dlenk,
Mgr. M. Matiko Starkov6 a MUDr. [/. Bumberova sa k iniciative prihlasili, stanovisko podpisali a doloZili kontakt
pre umoznenie komunikecie.

Peticiu dorudent 08.08.2017v poobedriaj5ich hodinitch, ktort starosta prevzal v deri konania zasadnutia, nebolo
moZn6 z dasov!'ch ddvodov skontrolovaf. Napriek tomu, Ze ju priniesoljeden z poslancov, na stretnuti poslancov
08.08.2017 ani nepovedal, Ze ju priniesol. Peticia obdanov obce Rohoznik proti Optimaliz6cii vfroby bieleho
a Sedeho cementu obsahovala 69 h6rkov a 561 podpisov obdanov. Napriek nedostatkom bola peticra
akceptovana.

08.08.2017 sa uskutodnilo pracovnd stretnutie za [dasti skoro vsetklch poslancov_k danej t6me a spolodne sa
snaiili vypracovat a zadefinovat stanovisko obce, ktor6 bude zaslane pisomne MZP SR. Poslanci na stretnuti
prehodnotili vdetky dostupn6 informecie, n6mety a pripomienky a na zeklade diskusie starosta predniesol ndvrh,
stanoviska obce k sprAve o hodnoteni navrhovanej dinnosti - Optimaliz6cia vfroby bieleho a 5ed6ho
cementu, ktoru navrhovatel CRH (Slovensko) a.s., 906 38 RohoZnik dorudildia 14.06.2017 Ministerstuu
:ivotn6ho prostredia Slovenskej republiky podl'a $ 3'1 zbkona d.2412006 Z.z, o posudzovani vplyvov na Zivotn6
prostredie a o zmene a doplneni niektonich z6konov v zneni neskoniich predpisov (d'alej len,,z6kon").

,Dia 31.07.2017 bolo uskutodnen6 vobci verejn6 prerokovanie navrhovanej dinnosti vs0lade
s ustanoveniami $ 34 z6kona. V prilohe Varm predklad6me z6znam z uvedeneho verejn6ho prerokovania
a videoz6znam.

Dia 09.08.2017 bolo rokovanie Obecn6ho zastupitel'stva obce Roho2nik, na z6klade ktor6ho obec
Rohoinik ako dotknut6 obec k navrhovanej dinnosti a k sprave o hodnoteni navrhovanej dinnosti - ,,Optimalizacia
v!'roby bieleho a 5ed6ho cementu" (d'alej len ,,navrhovan6 dinnost") predklad6 nasledovn6 stanoviskol

Upozoriujeme na mnoZstvo faktickych a vecn!'ch nedostatkov v spr6ve o hodnoteni navrhovanej
dinnosti,

- Na strane 16 a potom opakovane viackr6t sa uubdza, ie stdasnj' stav spoluspalovania alternativnych
paliv na hlavnom horaku bielej pece je 0 - 3,5 Uh, a 2e toto sa nezmeni. Upozoniujeme na skutodnost, Ze
v zmysle platnfch povolenije to v stdasnosti v rozsahu 0 - 2,5 Uh,

. Na strane 26 je uvedene, Ze obec RohoZnik je povol'ujrici organ, do nie je podl'a na5ich vedomosti
spr6vny tdaj. Nespr6vne sa preceriuje pozitivny dopad na zamestnanost spolodnostbu CRH, ked'sa na strane



123 uuddza,2e v z6vode RohoZnik je zamestnan!'ch do 350 zamestnancov, ktori ziji prevaZne v obci Roho2nik,
Solo5nica a v meste Malacky. Podl'a na6ich informacii od vedenia spolodnosti je stav zamestnancov z6vodu
v stdasnosti do 220 a di je prevaind dast z nich z obce RohoZnik je minimalne otAzne.

- Na strane 125 sa spr6va odvol6va ako na d'alsich aktdrov priemyselnej dinnosti na spolodnosti AVANA
- RohoZnik, vfrobne a obchodn6 druZstvo - viroba ostatni'ch pletenlch a hSdkovanlch odevov, Helena
Sarkcizyovir - v!'roba dreven!'ch kontajnerov, lgor Daniel - pilovanie a hoblovanie dreva, Jozef Krebs - v!'roba
gumenfch pneumatik adu6i, protektorovanie a oprava pneumatik. Tieto spolodnosti cca 10 rokov vobci
nep6sobia, resp, uv6dzanI dinnost nevykon6vajt.

- Na strane 129 je uveden6, Ze obec vozi komunalny odpad na skladku v Stupave - Zabdreli. T6to
inform6cia je absohltne nespr6vna, ked?e viac ako 8 rokov je uveden6 sklirdka mimo prevddzku,

- spr6va sa odvol6va pri preukazovani vplyvov na Sttdie ii merania z rckou 2002 (strana 137), z roku
2008 (strana 134), z roku 2006 (strana 131) a takfchto odkazov na stare 0daje je v nej viacej.

Upozoniujeme na skutodnost, Ze CRH zirvod RohoZnik nem6 minim6lne rok zabezpeden6 kontinuirlne
meranie a funkdnosf syst6mu AlVlS, ateda aj s pouk6zanim na vy5sie uveden6 nezrovnalosti podklady pre
spr6vu o hodnoteni nemaj0 z ndiho pohladu dostatodnt relevantnost a preukazn0 hodnotu, kedze dasto
vychddzaji iba z modelov, Sttdii di star!'ch podkladov.

Uveden6 nedostatky, a nepochybujeme, Ze ich je este viac, majri za nAsledok neopr6vnene
a neod6vodnen6 zd6razriovanie pozitivnych dopadov navrhovanej dinnosti na dotknut6 tzemie - napr.
preceiovanie pozitivneho dopadu na pracovne prilezitosti di oblast nakladania s odpadom a na druhej strane
popieranie negativnych vplyvov navrhovanej dinnosti na dotknute 0zemie, najmd v oblasti dopravy, kvality
ovzdu5ia a negativnych dopadov na 2ivotn6 prostredie ako take.

Upozoriujeme na skutodnost, 2e deklarovan6 miera substitrlcie ,,u5|'achtilfch paliv" je v stdasnosti cca
77o/0, ana z6klade inform6cii od predstavitelov spolodnosti CRH je technologicky moZn6 pri vfrobe cementu
dosiahnuf maximelne mieru substittcie vo vyske cca 85% pridom nie je vyu2it! potencial s0dasneho povolenia
pre spoluspalbvanie a preto mame za lo, 2e poZadouan6 miera nav!'5enia pri vlrobe 5ed6ho cementu o cca 12
Uh zo sidasneho maxim6lneho stavu 32tlhna44tlh ie neooodslatnen6 a technickv neod6vodnen6.

Obec Roho2nik, vzhladom na nedostatky spr6vy o hodnoteni navrhovanej drnnosti a vzhladom na
priebeh verejn6ho prerokovania a vzhl'adom na vyssie uvedene odmieta schv6lenie zameru navrhovanej
dinnosti a nesthlasi so schvelenim vySiich limitov pre spoluspalbvanie tuh6ho alternativneho paliva -
TAP spolodnostbu CRH Slovensko a. s. z6vod RohoZnik.

V pripade vydania povolenia pre navrhovani dinnost poZadujeme realiz6ciu nasledovnych opatreni pred
jeho vydanim a n5sledne podas realiz6cie aklchkolvek aktivit CRH v zavode RohoZnik:

- OdloZit realiz6ciu navrhovanej dinnosti do vybudovania novej cesty medzi obcou RohoZnik
a mestom Malacky; m6me za to, Ze najma v dase budovania jej alternativne trasy nie s0 schopne
absorbovat zv!,Sen6 narroky na dopravu

- OdloZit realiz6ciu navrhovanej dinnosti do vybudovania obchvatu obce Roho2nik v zmysle
0ravoolatneho 0zemn6ho rozhodnutia

- Podmienif vydanie povolenia pre navrhovan0 dinnost zabezpedenim overenia tdajov v rozptylovej
Sttdii re6lnymi meraniami

- Podmienit vydanie povolenia pre navrhovani dinnost zabezpedenim funkdnosti systemu merania
emisii

- Podmienif vydanie povolenia pre navrhovani dinnost zabezpedenim kontinualneho merania imisii
v dotknutom zemi

- Zabezpeiit monitoring kaZdej dod6vky TAP pri prichode do z6vodu RohoZnik, ato eSte pred
vyklddkou TAP, a to prostrednictvom scanovacieho zadadenia

- Zabezpedovat prepravu TAP na kryt!'ch tiloin!'ch ploch6ch prislu5nj'ch dopravnj'ch prostriedkov
- Podmienit vydanie povolenia pre navrhovant dinnost zabezpedenim funkdnosti emisn6ho info

panelu v obci Roho2nik, ktor!.je od marca 2016 nefunkdnf
- Poskytovat dotknutlm obciam inform6ciu o itruktrire pou2it6ho TAP v2dy do 10. dia nasleduj ceho

kalendarneho mesiaca



- Prijat zitvdzok spolodnosti CRH Slovensko a.s. v spolupr6ci so spolodnostbu ECOREC Slovensko
bezodplatne spracova{ odpad vytriedenj' na lzemi obce Rohoznik v objeme 0 - 5000 Urok

- Zriadit kompenzadn!, fond pre podporu aktivit v oblasti kultiry, Sportu, vzdel6vania, zdravia
a iivotn6ho prostredia v obci RohoZnik v rozsahu 50% z poplatku za ulozenie odpadov na skl6dku
v jednotlivi'ch kateg6riach odpadov pouzitych pre TAP podla ustanovenia prilohy d, 1 a d. 4 z6kona
d.1712004Z.z. zakon o poplatkoch za uloZenie odpadov v zneni neskor5ich predpisov

V zmysle judik6tu Najvy5Sieho stidu Slovenskej republiky 10520/76/2015 ,,Tak pravo na Zivotne prostredie ako aj
vlastnicke pr6vo k investicii, resp. u2ivacie pravo k predmetn6mu pozemku si pravnym poriadkom SR chr6nene,
Ziadne z nich vsak nie je prirvo absohitne, a ako uv6dza Ustavnj'sid Slovenskej republiky, pokial sa tieto pr6va
dostavaji do konfliktu, je potrebn6 rie5if tento pomocou zirsady spravodlivej rovnovahy. ,.. Najvy55i std
zddraziuje, Ze vo veciach ochrany Zivotn6ho prostredia ... je potrebn6 maf na zreteli vy55i zaujem na ochrane
n65ho prirodn6ho bohatstva a ka2dy, do ilen minim6lny zdsah do n65ho najvadiieho prhodn6ho bohatstva, do
nedotknutej prirody musi byt dostatodne oddvodneni', ako aj kazda vi'nimka a povoleni srihlas. Najvyssi srid
zast6va n6zor, Ze je povinnostou n6s vietkj'ch, o to viac orgenov ochrany prirody a krajiny mysliet na budtce
generdcie a snaZit sa o zachovanie priazniv6ho stavu Zivotneho prostredia pre nasledujrice pokolenia, ktor6
v d6sledku st6le vdd5ich z6sahov do prirody a odkrojovania z prirodneho bohatstva, budrl mat moZnost vidret
namiesto nedotknutej prirody a jej fauny a fl6ry, vylesnene, zastavan6 0zemia, lyziarske strediska a hotely, bez
spevu vt6kov a rozvijajtceho sa lesn6ho Zivota."

Vzhladom na uveden6 Ziadame zohfadnit pri povolovani dinnosti, ktore maji vplyv na 2ivotn6 prostredie zdujem
a stanoviska ludi Zijricich na dotknutom tzemi."

N6sledne dal starosta slovo poslancom a verejnosti.
Poslanci sa zhodli,2e na dant t6mu diskutovali na stretnuti poslancov 08.08.2017 a so stanoviskom sthlasia.
Bc. Karol Stark pod'akoval Obdianskej iniciative, Ze sa zobudili, lebo cement6rei nirs pritladila k mirru. ,, Ja si
myslim, ie poslanci a v5etci sme prispeli k tomu, a Ze dostali rozum niektori , lebo to bolo birliv6 rokovanie, Ze
som z neho aj odi5iel, ale zrejme potom si uvedomili, 2e treba podporit zamietave stanovisko, ktor6 vySlo od V6s
obdanov a toto je aj vi,sledok." Povedal, Ze vSetko eite nebolo povedan6, a2e lenz )e priestor pre diskusiu.
Pod'akoval poslancom, Ze dospeli k stanovisku, a Ze odmietli zvy5ovanie.
Poslanec F. Ambra povedal, ie nie je pravda, io Bc. Stark povedal. Od zadiatku vedeli, 2e dajri zamietav6
stanovisko a keby z rokovania neodi5iel vedel by to.
Poslanec V. Bichor povedal, Ze nie je f6r aby odierioval poslancov, poslanec, Ze niektori dostali rozum.
Ferov6 je povedaf, 2e diskutovali a dospeli k stanovisku. Pripomienky Bc. Starka poslancov znadne pobririli.

Starosta udelil slovo Ing. Frantiskovi Krebsovi, obdanovi obce Rohoznik , ktoni dlhf das v cement6rni, t. d.
CRH pracoval. Povedal akj'bol postupni' vi'voj . Najsk6r bolo vydane povolenie na spalovanie drveni'ch plastov,
do neskor potichu preslo do spal'ovania komunelneho odpadu. Ked'sa zadali pracovnici z6vodu st'a2ovat
a ukazali fotografie potkanov, ktor6 Zrali plasty , zadalo vedenie robit opatrenia. V s0dasnosti sa spal'uje
komun6lny odpad, ktoni sa dov62a z Rakiska a Talianska. Tento tuhy komunalny odpad, ked'sa dov62a
nakladnou dopravou ide z6pach za cistemou po celej ceste aZ do Roho2nika, zanecheva biologicku stopu a tim
vznika nebezpedenstvo chordb, V zavode podas manipulacie - vykladky, d6vkovania p5smi, ak frika vietor rozviri
sa to do okolia, l'udia po tom chodia a nakoniec sito odnesl a.i do vlastnich domovov. Tfm, 2e od aprila 2017 s0
velmr sprisnen6 limity a z6vod me s timto probl6m muselo vedenie pristripif k d6vkovaniu chemikdlii - dpavku
a s6dydospalin abyponiZilisiru adusik. Vedenie robi opatrenia aj na bielej linke - vj,menu hadic. Povedal,2e
ka2d6 alternativne palivo zanechava stopy pocelomokoli aj kaidf nebezpedn!' toxickf odpad, a preto je
d6le2ite aby bolo jasnd ak6 ma zloienie. U komun6lneho odpadu sa neda zistit presne zloZenie, pretoZe sa to
stile meni. V odpade sa objavil Ziarid , odpad z nemocnice a podobne, nikto nevie do tam v Taliansku hodili.
Navrhuje, nikdy nesthlasit s navy5ovanim pokial nevieme zloienie paliva a nevieme ak6 je nebezpedn6 a ako
sa s nim bude zaobchadzat pri spal'ovani, CRH treba dat urditd bzdne mechanizmy od obdanov a od obce, aby
si nerobili do chc0. Musia braf ohl'ad na vlastnj,ch zamestnancov, l'udi v obci aj I'udi do Zijt v blizkom okoli.
V minulosti Z6padoslovensk6 cementhrne monitorovali emisny system, ktori sledoval di sa zvy5uje alebo zniZuje
prasnost, Pri dnesnejtechnike ak sa zisti, Ze m6 cement6rei tlet na Roho2nik alebo na Solosnicu musia
upravit rezim, pretoze ak je invezia dochAdza k tomu,2e emisie nie st r0zptyfovan6, ale priamo dopadaj0 na



dedinu, Limity sa urdujr:r podl'a toho ak! je stav techniky, V s0dasnosti sa uduj0 limity prisnej5ie, lebo stav
techniky to umoziuje - d6vkovanie sody , dpavku . V minulosti to nebolo, avsak lep6ie meranie este nezaruduje
bezpednost. KaZd6 cement6reri je pre okolie nebezpedn6 a to si treba uvedomif, Musi fungovaf automatick!'
monitorovaci system, ktoni kontroluje dodrZiavanie limitov a vyhodnocuje prekrodenia. KaZd! mesiac musi byt
o tom sprava, to je vetmi d6leZite. Domnieva sa, Ze v stdasnosti md z5vod probl6my s limitmi a preto meraci
syst6m nefunguje. HorSie je, 2e sa m6 naufiit hodinov6 spalovanie na portlandskej linke. V bielej linke
nedoch6dza k k spalovaniu alternativnych paliv, ale len nav!'Senie vfkonu. V peci je vysok6 teplota, ale hotdisk
je nebezpednj', vznika tam teplota 1250' C a ak sa tam vela paliva nad6vkuje, tak nespalen6 zvysky sa
dost6vaj0 do patneho kusu a dost6vaji sa do tletu atoje nebezpedn6. Robili sa rdzne mixi a vyhodnocovalo
sa di meranie vy5lo alebo nie. Nem62e si hocikto mie5at a spalovaf 3 alebo 4 nebezpedn6 paliva bez skri5obnej
prevErdzky, ktor6 by zabezpedila a informovala ako sa bude odpad likvidovaf. Stihlasi so zamietavlm
stanoviskom, ak v5ak v budicnosti tak6to spalovanie odsirhlasime, len v pripade zabezpedenia kvalitnej
techniky, ktora zamedzi tletu a urdite nie odpad z Talianska a Raktska, ale zo Slovenska. V5ade deklarujt aki
s[ ekologickj'a svoj odpad vozia na Slovensko, nech si odpad likviduj0 ekologicky vo vlastnej krajine.
P. Alica Buchbauerovd navrhla 0dast dlenov komisie pre 2ivotn6 prostredie na ddleZit!,ch stretnutiach k danej
t6me. Na verejnom prerokovani 31 ,07.2017 bolo vypovedanych dosf veZnych ddvodov na to, aby sa spalovaniu
zabrenilo. Vyslovila n Azor,2e peniaze naozaj nies(t vsetko a vymenovala kolegov, s ktor!'mi pracovala v
z6vode a oni zomreli e5te pred 60{kou. Mysli si, 2e zo Zivotnim prostredim v naiej dedine to nie je tak6 dobr6.
MUDr, Miroslava Bumberovd povedal, Ze sa s danou problematikou stretla aZ pri podpisovani peticie. Kedze
ide o z6vain6 zistenia poZiadala poslancov a vedenie obce , ktorj,m s0 dan6 inform6cie dostupn6, Ze by bolo
prospein6 spolupracovaf s ludmi - odbornikmi, ktori maj0 das a aj prisluSn6 vzdelanie aby dan{r problematik"
riesili. Zistila, Ze v Solosnici je tak6to zdruzenie velmi aktivne, a Ze by bolo dobr6 vytuorit spolupracu s obcou
RohoZnik a aj CRH. Uzn6va, 2e popri praci je faZke ziskat odborn6 informecie, ktord ovplyvnia poslancov ako
rozhodnt, Ona sama ked'ziskavala inform6cia mala probl6m im porozumiet. Pracuje na onko169ii a vidi taiko
chorich a zomieraj0cich I'udi a mdZe povedaf,2e naozaj peniaze st to posledn6 do by ste mohlit!'mto ludbm
Doniknut.
Starosta povedal,2e od roku asi 2007-2008 vzniklo zoskupenie Poradn! panel. Od tivodn6ho stretnutia boli
zadellnovan6 vzt'ahy a komunikAcia obyvatelov obce RohoZnik a z6stupcov cementarne. Tento prieslor bol
ponirknut! vietkfm poslancom, vietk!'m zdstupcom organizircii, zirstupcom komisii pre Zivotn6 prostredie
a spolodensk!'m organiz6ci6m v obci vr6tane vedenia MS, ZS. Panel tvorilo cez 20 dlenov a niektori s0 tu teraz
pritomni. Je mu ftito, Ze tak ako bol vytvoreni, priestor na diskusiu o domkolvek , bola tdasf za posledn6 roky tak
8-9 l'udi. Pozlvani mohli rje5it, p!'tat sa a konzultovat dokolvek, Starosta vyzval vSetkfch, ktori maj0 z6ujem
byt idastni rokovani moZe ho kontaktovat.
MUDr, Miroslava Bumberovi povedala, Ze od ozn6menia bol na vyjadrenie vel'mi kr6tky das a Obdiansku
iniciativu zrealizovali nanichlo. Pod'akovala poslancom za to ako rozhodli a aj obdianskemu zdru:eniu
v Solo5nici, o ktor6 sa dh opriet. Sama mir z6ujem byt dlenkou tak6hoto z&uienia a bude rada ak Obdianska
iniciativa bude tdashe na taki'chto rokovaniach.
Poslanec F. Ambra povedal, ie vedenie obce a niektori poslanci absolvovali v roku 2006 exkuziu vo
Franc0zku v podobnej cementZrrni. Bola umiestnen6 v centre mesta a odpad sa dov6Zal cez mesto. Vedenie
prezentovalo prev6dzku ako bezpedn0 a bez staZnosti z radov verejnosti. To,2e zomreli ludia, ktori pracoval
v cementerni e5te nedokazuje, ie vplyvom jej dinnosti.
MUDr, Bumberov6 sa opftala o ak6 vlsledky sa teda z6vod opiera ked' automatick!' meraci syst6m nie je
korektne zapojenj', teda nefunguje, di boli k dispozicii v!'sledky merani. F. Ambra odpovedal ,2e vfsledky sa
nedajri prezentovat, preto:e meraci syst6m .je v skri5obnej prev6dzke. Treba nastavit syst6m d6vkovania siry
a dpavku. MUDr. Bumberov6 a verejnost' vyjadrili n6zor, 2e nejak6 obdobie v6bec nikto nevie poskytn0t
ddveryhodn6 vj'sledky merani a tie2 kofko Skodlivin sa dostalo do ovzdu5ia.
Na ot6zku verelnosti predo sa nespatuje odpad zo Slovenska F. Ambra odpovedal, Ze na Slovensku je sedem
stanic na triedenie odpadu, ale anijedna nefunguje. Tirto problematiku u2 rie6ili na Verejnom prerokovani
31.07.2017.
Starosta sa zapojil do diskusie a povedal, 2e je vel'k!, predpoklad, 2e n6zory ludi sa v mnohich pripadoch
nezhodnr]. Poslanci vypracovali nhvrh stanoviska, tak ako ho starosta predital. ZAleZi od poslancov
a predchddzajricej diskusie di ho poslanci schvelia aj ked'poslanec Bc. K.Stark na pracovnom stretnuti
poslancov a starostu pred svojim odchodom povedal, Ze bude hlasovat proti v5etk6mu na iom sa ostatni
dohodn0. Do konania OZ nebol obci dorudenf Ziadny doplriujtci navrh a starosta po2iadal o hlasovanie.



Miria Kaikovi sa opftala di jednou z podmienok, v pripade sthlasu zvyiovania spalovania, je zabezpedenie
korektn6ho merania a ak sa navi'Senie neschv6li di je z6vod povinn!' meranie zabezpedit a verejnosf informovat
a di mdzu obdania priamo Ziadat pravdiv6 vlstupy z merani.
Starosta povedal, ie verejnosti bola pristupn6 cel6 dokument6cia k nahliadnutiu na Obecnom irade ina
intemetovej sfenke IVIZP SR, V dokumentecii sli zadefinovane opatrenia, kto16 sa maj0 realizovat.
Obec m62e ako reakciu na navrhovant dinnost dat zamietave stanovisko. Ak ale napriek stanovisku obce,
rozhodovaci - povolovaci orgdn rozhodne - povoli, obec bude Ziadat zapracovaf svoje podmienky. Tieto
po-dmienky st zahrnut6 v stanovisku, ktore starosta uZ predital. Obdania aj organizZrcie m6Zu Ziadat z6vod aj
MZP SR o inform6cie.
lng. F. Krebs podporil myslienku zaloiit komisiu, ktore by spolupracovala s obdianskymi zdruZeniami
a manazmentom CRH, Komisia by sa pravidelne stret6vala a monitorovala dinnost zavodu.
Starosta povedal, 2e takrlto spolupracu uvita. Za posledn!'ch 11 rokov nevie o Ziadnej aktivite, ktorir by sa
akymkolvek spOsobom obratila v tomto smere k obci, riradu alebo k cement6mi, Ak by bola mala by tu svoj
priestor, EKOTEAIV od roku 2006 neurobil nid, 0 zdruZeni fyzickj'ch a pr6vnickj,ch osdb sa dozvedel nehodne
a o ich dinnosti nevie nid. K snahe rieSit dan[ problematiku sa za poslednlch 11 rokov neprihlesil nikto.
P6n v modrom tridku, povedal, Ze sa mu na celej diskusii nepedi,:e sa $ele hovori o zvysovani mnoZstva
odpadu . Nikde sa nehovori o znizovani. Predo obec neiiada o znizenie mno2stva spalovan6ho odpadu.
CRH n6m v rdmci kompenzacie umoZni budovaf obec, ale zoberie nam to najcennejiie na6e zdravie. Zvy5ky
nebezpedn6ho odpadu sa dostdvajt do podzemnich v6d , prechAdzaj0 cellm prostredim a to nebezpedenstvo tu
Je.
Starosta povedal,2e by bol radiej keby sme na miesto cementerne mali Disneyland alebo ktpele, Nem6me,
KaZdf by bol r6d keby sme cement6rei nemali. Cement6rei je tu 42 rokov, kazdi chce cestu, dialnicu, beton,
ale nikto nechce aby to bolo vjeho blizkosti. KaZdj, produkuje odpad, ktor6ho mnoZstuo z roka na rok st0pa.
Poslanec R. Havelka povedal, 2e vecou komisie by mala byt'aj kontrola obdanov v obci, ktori znadnou mierou
prispievaji k znedistovaniu ovzdu6ia ti'm, 2e vo svojich domoch tieZ spalujri nebezpedny odpad.
P. Pavol Polik povedal, Ze uZ d6vno nie je cementbrei cement6niou, ale Ze v stdasnosti je to vlastne
spalovia. Ked'pragilo vapno, nebolo to tak6 nebezpedn6, stadilo vymenit filtre. Teraz unikajt do ovzdusia
nebezpednd letky.
PAn v modrom tridku povedal, 2e je pre neho nepochopitelnd ako mdze jedna celosvetov6 firma mat nefunkdn!'
monitorovaci system ako m62e fungovat 1 % roka v skrlsobnej prevedzke.
Starosta na zaver diskusie poziadal poslancov o hlasovanie.

0Z schvelilo predloZen6 stanovisko obce Rohoznik k sprave o hodnoteni navrhovanej dinnosti - 
"Optimaliz6ciav!'roby bieleho a 5ed6ho cementu" - uznesenie d. 56/2017

za: 8, zdrial sa: 0, proti: 0, nepritomnf: Peter Pie5tansk!'

K bodu programu d, 5

Starosta pritomnich informoval o moznosti zaloiit zdulenie obci. Predmetom dinnosti zdruZenia je starostlivost
o Zivotn6 prostredie, spodivajtce v zhromazdbvani, odvoze, uskladriovani a spracrivani tuh6ho komun6lneho
odpadu, odvadzanie a distenie odpadovfch vdd, miestna doprava, oblasf Skolstva, kult[ry a miestny cestovni'
ruch. 0Z schvelilo Zmluvu o zaloZeni zdruZeni obci podfa ustanovenia $ 20b zdkona SNR d. 369/'1990 Zb.
o obecnom zriadeni, ktorou st obce Jablonov6, Pernek, Kuchyia, RohoZnik, Soloinica, Plaveckd Podhradie
a Plaveck!' Mikul6S zriad'ujtl ZdruZenie obci Malokarpatsk6 podhorie - uznesenie E.5il2017
za: 8, zdrial sa: 0 , proti: 0 , nepritomni: Peter Pie6t'anskf

Starosta predloZil n6vrh na zru5enie uzneseni z roku 2016 a2017, v ktorfch OZ schv6lilo predaj bytov v
bytovom dome 105 a ten sa n6sledne neuskutodnil.
Ruii uznesenie d.95/2016 zo dia 12.12.2016, uznesenie d. 96/2016 zo dia 12.12.2016 a uznesenie d. 41/2017
zo dia 14.06.2017 * uznesenie i. 58/2017
za: 8 zdrial sa: 0 , proti:0 , nepritomny: Peter Pie6t'anski

Starosta informoval o dorudeni 2iadosti riaditelky MS o dofinancovanie zariadenia v Skolskej jedalni. Na stretnuti
poslancov 26.07.2017 bolo odporuden6 tejto iiadosti nevyhoviet. Predmetom Ziadosti sa m0ie zastupitelstvo
zaoberat neskdr.



TaKiei iiadost Dobrovotn6ho hasi6sk6ho zboru o dofinancovanie rekon5trukcie po2iamej zbroinice, ktor6 bola
doruden6 len vdera, odkladA na nesk6r. Poslanci nemohli byt z d6vodu krAtkosti iasu so z6merom
obozndmeni.

K bodu programu 6. 6
Na z6ver poslanec Roman Havelka povedal, Ze napriek aktivnym zdruieniam za ochranu iivotneho prostredia
v Soloinici, ie zastupitelstvo v Soloinici nezaujalo vdbec iiadne stanovisko.

K bodu programu 6. 8
Starcsta podakoval vgetkfm pritomnfm za tdasf.

Zapisovatefka: AlenaKarSayovA

Ovemvatelia : MUDr. Jana Vrablicov6

Fiantisek Ambra
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